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Hanga (BVB): Piata locala de capital a evoluat din punct de vedere al lichiditatii si

al valorii companiilor listate

Piata locala de capital a evoluat frumos atât din punct de vedere al lichiditatii, cât si al valorii companiilor

listate, a declarat, luni, Radu Hanga, presedintele Bursei de Valori Bucuresti (BVB), într-o conferinta de

presa dedicata aniversarii a 10 ani de la listarea Fondului Proprietatea (FP) pe piata de capital.

 

"Îmi aduc aminte ca acum zece ani, în momentul listarii Fondului Proprietatea, eram într-o perioada în care lumea

începea sa se dezmeticeasca dupa socul crizei financiare din 2007 - 2008. Nu stiam atunci încotro se va îndrepta

nici economia la nivel global, nu la nivelul României, nu stiam încotro se va îndrepta piata financiara, încercam sa

ne dam seama care va fi trendul din punct de vedere al pietei locale de capital. Pâna la urma, vedem zece ani

frumosi în care piata s-a dezvoltat atât din punct de vedere al listarilor, al emitentilor prezenti la Bursa, cât si din

punct de vedere al conditiilor financiare. Vedem o lume financiara care este mult mai lichida din punct de vedere

al banilor disponibili, în care banii sunt mult mai accesibili daca ne uitam la costul de finantare. Vedem o piata

locala care a evoluat frumos din toate punctele de vedere inclusiv lichiditate si valoarea companiilor listate", a

afirmat Hanga.

 

Oficialul BVB a mentionat faptul ca statul român este unul dintre cei mai importanti parteneri ai pietei de capital

având la baza obiectivul comun de dezvoltarea a economiei locale.

 

"Investitorii au beneficiat de toate lucrurile acestea, care s-au întâmplat cu implicarea a doi pioni foarte importanti:

pe de o partea, statul român, cel care a creat instrumentul care se numeste Fondul Proprietatea si a sustinut listarea

acesteia si, pe de alta parte, compania si administratorul ei, respectiv Fondul Proprietatea si Franklin Templeton.

Din punct de vedere al statului român, ne bucuram sa spunem ca experienta pe care a avut-o cu Bursa de Valori

Bucuresti, în privinta listarii Fondului Proprietatea, este una extrem de pozitiva. Pentru noi, Bursa de Valori

Bucuresti, statul român este unul dintre cei mai importanti parteneri pe mai multe paliere. În primul rând, avem un

obiectiv comun - statul român vrea sa dezvolte economia locala, ecosistemul local, companiile locale si pentru

aceasta este important accesul companiilor la capital care vine din doua directii: finantare bancara si finantare prin

intermediul pietei de capital", a sustinut seful BVB.

 

Lansat în decembrie 2005, Fondul Proprietatea a fost creat pentru despagubirea cetatenilor români ale caror

proprietati au fost confiscate de fostul regim comunist. În urma licitatiei internationale anuntate în decembrie

2008, Franklin Templeton Investments a preluat oficial rolul de manager de investitii si administrator unic al

Fondului pe 29 septembrie 2010.

 

Fondul este o companie de investitii de tip închis, iar obiectivul sau investitional este maximizarea randamentelor

catre actionari si cresterea valorii activului net pe actiune prin investitii realizate, în principal, în actiuni si valori

mobiliare românesti.

 

FP se tranzactioneaza pe Bursa de Valori Bucuresti din 25 ianuarie 2011 si a fost listat pe segmentul Specialist

Fund Market London Stock Exchange prin intermediul certificatelor de depozit ("GDR-uri") la data de 29 aprilie

2015.

 

Bursa de Valori Bucuresti (BVB) si Franklin Templeton, administratorul Fondului Proprietatea (FP), organizeaza,

luni, o conferinta de presa cu ocazia a zece ani de la listarea FP pe Bursa de la Bucuresti. 
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